
Protokół nr 19/21 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 

8 grudnia 2021 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej rozpoczęto o godz. 

10:00 a zakończono o godz. 11:30. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu 

Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista 

obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. 

Nr 1),  4 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności Zał. Nr 1) 3 członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1),  Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, Sekretarz 

Gminy – Danuta Niewińska. Skarbnik Gminy – Gabriela Mioduszewska uczestniczyła w posiedzeniu 

zdalnie. 

Ad. 1)   

Otwarcia wspólnego posiedzenia Komisji  dokonała Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta 

Konopka, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z piętnastego posiedzenia Komisji w dniu 28 września 2021 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy 

    b/ obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze 

gminy w 2022 roku, 

    c/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2022 rok, 

    d/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy, 

    e/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

    f/  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022, 

   g/  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022. 

5. Przygotowanie planu pracy komisji  oraz planu pracy Rady Gminy na 2022 rok. 

6.  Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/2021. 

7.  Informacja na temat oświadczeń majątkowych składanych przez radnych Rady Gminy Kołaki 

Kościelne. 

8. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez sekretarza gminy, skarbnika gminy, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne w 

imieniu wójta. 

9. Informacja o podmiotach, w których wykonywana będzie nieodpłatna, kontrolowana praca na cele 

społeczne oraz praca społecznie użyteczna. 

10.  Sprawy różne. 

11.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia.  

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku posiedzenia dwóch uchwał. 

Wcześniej przywitał Panią Skarbnik i życzył dużo zdrowia i zapytać, czy nas słyszy. 

Pani Skarbnik potwierdziła, że słyszy. 

Do porządku obrad Pan Wójt zaproponował włączenie projektów uchwał w sprawach: 

- zmiany uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

- uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy 

w rodzinie w gminie Kołaki Kościelne na lata 2022-2026. 



Pan Wójt poprosił też, żeby uchwałę w sprawie wynagrodzenia wójta gminy przenieść do punktu 11 

za sprawami różnymi, nie chciałbym uczestniczyć, ta sprawa dotyczy mnie i żebyście Państwo mogli 

swobodnie wyrazić opinię na temat tej uchwały. Będzie mi niezręcznie uczestniczyć w tej debacie. 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag. 

Porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z piętnastego posiedzenia Komisji w dniu 28 września 2021 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy 

    b/ obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze 

gminy w 2022 roku, 

    c/ obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2022 rok, 

    d/ przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

    e/  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022, 

   f/  Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2022, 

   g/ zmiany uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

   h/ uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie w gminie Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2026. 

5. Przygotowanie planu pracy komisji  oraz planu pracy Rady Gminy na 2022 rok. 

6.  Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/2021. 

7.  Informacja na temat oświadczeń majątkowych składanych przez radnych Rady Gminy Kołaki 

Kościelne. 

8. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez sekretarza gminy, skarbnika gminy, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne w 

imieniu wójta. 

9. Informacja o podmiotach, w których wykonywana będzie nieodpłatna, kontrolowana praca na cele 

społeczne oraz praca społecznie użyteczna. 

10.  Sprawy różne. 

11. Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy. 

12.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 3). 

Przewodnicząca KO  poprosiła o przyjęcie  porządku posiedzenia przez poszczególne komisje poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach został 

przyjęty  jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

Ad. 3) 
Protokoły z piętnastego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i Wniosków 

oraz z osiemnastego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte przez komisje jednogłośnie 

przez poszczególne komisje. 

Ad. 4a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy zdalnie wyjaśniła proponowane zmiany do projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Głos zabrał członek KF Ryszard Milewski, który zapytał Panią Skarbnik o wyjaśnienie – w dziale 10 

paragraf 6050 budowa wodociągu w miejscowości Sanie Dąb „Polski Ład” było 30 tys. w poprzednim 

a teraz w dziale 600, 6050 paragraf budowa drogi wraz z sięgaczami w miejscowości Sanie Dąb 

„Polski Ład” 45 tys. a teraz w poprawkach w nowym budżecie tego nie ma zapisu. Czy tam się tusz 

wypisał, co tam się dzieje, jak to jest. 

Pani Skarbnik – nie bardzo rozumiem. 

Pan Wójt zaproponował, aby wszystkie pytania skierować do Wójta odnośnie budżetu do jutra do 

godz. 10:00 i żebym do końca dnia mógł odpowiedzieć i na sesji odpowiem na te pytania. Mamy słabą 

słyszalność, można to jeszcze dzisiaj dokładnie przeanalizować. 

Pani Skarbnik zwróciła uwagę, że to są zmiany w budżecie a nie budżet na 2022 rok. 

Wójt zwrócił uwagę, że słabo słychać i zbierze wszystkie pytania i do Skarbnik przedzwoni i 

wyjaśnimy, a ja przekażę to na sesji. 

Pani Skarbnik podziękowała.  

Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2022 roku omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że na rok 

2022 ustawowa stawka, jaka została określona na rok podatkowy 2022, to jest kwota 61,48 zł. 

Natomiast proponuje się pozostawienie takiej samej stawki jak dotychczas, czyli 40 zł. W kilku 

gminach naszego powiatu te stawki wzrosły, podatki zostały podniesione. Ale myślę, że u nas nie jest 



jeszcze pora na to. Na pewno na to przyjdzie czas i proponuję pozostawić na tym samym poziomie, 

jak w tej chwili. 

Członkowie komisji nie mieli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały 

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na 

obszarze gminy w 2022 roku poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2022 roku został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2022 roku został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2022 roku został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2022 roku został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2022 rok omówił 

także Wójt Gminy. Wyjaśnił, że tutaj podobnie stawka określona przez ministerstwo, tj. 212,26 zł za 

m
3 
 obniżamy do 100 zł, tj. dotychczasowa stawka, jaka obowiązuje. 

Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako 

podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2022 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 



 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej 

średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze 

gminy na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki 

Kościelne na 2022 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie omówiła 

Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska. Wyjaśniła, że uchwała jest identyczna, jak w tamtym roku. 

Projekt uchwały buł poddany konsultacjom w październiku, nie wpłynęły żadne uwagi, tylko kwota 

planowana na ten rok jest mniejsza 3 tys. zł, wcześniej było 5 tys. Praktycznie na podstawie tej 

uchwały nie działamy, bo tu można zlecać zadania innym organizacjom, a to jest w razie potrzeby, 

jakby była taka sytuacja. 

Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne na 2022 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2022 omówił przewodniczący Gminnej Komisji Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pan Henryk Rakoczy. 

Wyjaśnił, że sama istota programu nie zostaje dużo zmieniona dlatego, że to są przepisane z 

rozporządzeń punkty, które musimy realizować. Działania nasze wpisujemy w te punkty są 

uzależnione od potrzeb. Najważniejszym zadaniem komisji alkoholowej jest to, żeby zapobiegać, ale 

jeżeli już trafia do nas człowiek z problemem alkoholowym, to wtedy musimy podejmować wszelkie 

działania, które nakłada na nas prawo, czyli odbywa się rozmowa motywacyjna, jeżeli człowiek 

decyduje się na podjęcie leczenia samodzielnie, to wtedy komisja odstępuje od dalszych działań. 

Natomiast, jeżeli nie pojawia się, mimo dwukrotnego wezwania, jeżeli stanowczo odmawia, wręcz 

czasami bywa agresywny, wulgarny i mówi, że to jakaś pomyłka a zebrane dokumenty i dowody 

mówią co innego, to wtedy musimy podejmować działania, które nakłada na nas prawo. Kierujemy 

człowieka na badania, jeżeli się nie stawia sam, mimo wyznaczonej daty przez zespół do spraw 

badania od uzależnienia, wtedy doprowadza go Policja. Jeżeli dalej nie chce się poddać leczeniu, Sąd 

nakłada na niego obowiązek bądź leczenia stacjonarnego, bądź leczenia ambulatoryjnego. I te 

działania są tutaj wpisane. Bardzo ważną rzeczą w naszym programie jest profilaktyka. I profilaktykę 

musimy kierować od najmłodszych lat, od dzieci Szkoły Podstawowej. Zarówno w programie 

narkomanii jak i w programie alkoholowym skoncentrowaliśmy się na tym, żeby umożliwić udział 

dzieci w różnego rodzaju programach profilaktycznych, w konkursach. W takich akcjach jak mieliśmy 

„Zamiast na piwo chodź na rower” promowaliśmy zdrowy wypoczynek, aktywny wypoczynek. Przy 

okazji promocja naszej gminy, naszych terenów. Na po podsumowanie zaprosiliśmy psychologa, który 

bada naszych potencjalnych klientów, który opowiedział o stopniu uzależnienia. W tym uczestniczyli 

nauczyciele, żeby wychwycić ten moment, w którym pojawiają się pierwsze oznaki, kiedy możemy 

powiedzieć, że coś niedobrego się dzieje z dzieckiem. Dziecko nie musi być uzależnione samo, ale 

widać oznaki uzależnienia rodziny. W tym programie staraliśmy się zawrzeć takie elementy, które 

będą przeciwdziałały nadmiernemu spożyciu. Na razie żadnych skarg na funkcjonowanie punktów 

sprzedaży nie mieliśmy, dlatego nie planowaliśmy żadnych kontroli sklepów. Ale, jeżeli taka potrzeba 

będzie, oczywiście doraźnie możemy dokonać kontroli z upoważnienia Pana Wójta. 

Jeżeli macie Państwo pytania odnośnie tych programów, bo ja ich połączyłem w swojej wypowiedzi, 

to bardzo proszę. 

Członek  Komisji Oświaty Janusz Milewski – czy od kilku lat zmniejsza się ten alkoholizm. 

Przewodniczący Komisji – myślę, że nie ma wzrostu. 

Członek Komisji Rewizyjnej Dariusz Tyborowski – teraz dużym problemem jest spożywanie 

energetyków przez młodzież. 

Henryk Rakoczy – nie ma prawnego zakazu sprzedaży energetyków. My możemy apelować do 

rodziców. Jeżeli rodzice dają pieniądze, to wiedzą na co dają. Jeżeli widzę, że dziecko prosto z 

autobusu idzie do sklepu i kuje dwa pączki i colę, to w domu nikt mu kanapki nie zrobił. Łatwiej jest 

dać dziecku 10 zł i powiedzieć idź sobie kup, niż zrobić mu kanapkę. 

Możemy wystąpić z apelem, jako szkoła, jako rada do sklepów, żeby nie sprzedawali dzieciom 

energetyków, ale nic to nie da, to jest biznes. Możemy apelować do posłów, żeby złożyli interpelacje 

w sejmie o wprowadzenie zakazu sprzedaży energetyków dzieciom do lat np. 13, 15 i wtedy 

sprzedawca będzie miał jasno, że sprzedając dzieciom energetyk, łamie prawo.  

Na tym zakończono dyskusję. 

Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2022  poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022  został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022  został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022  został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022  został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Ad. 4f)  
W tym punkcie członkowie komisji nie mieli pytań do projektu uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o 

projekcie tej uchwały: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Ad. 4g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania omówiła Pani Dorota Bogdańska – kierownik OPS. Wyjaśniła, że w ustawie z lipca 

2021 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie wprowadzone zostały zmiany polegające na tym, że 

w skład zespołu interdyscyplinarnego mogą wchodzić przedstawiciele żandarmerii wojskowej. W 

związku z tym zachodzi konieczność zmiany zapisów zawartych w uchwale Nr V/25/11 Rady Gminy 



Kołaki Kościelne z dnia 21 czerwca 2011 roku w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Wobec powyższego podjęcie takiej uchwały jest zasadne. 

Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania  poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

Ad. 4h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Kołaki Kościelne na lata 2022 

– 2026 omówiła też Pani Dorota Bogdańska – kierownik OPS. Wyjaśniła, że art. 6 ust. 2 pkt 1 ustawy 

z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie nakłada na samorząd gminy 

opracowanie i realizację gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie. W związku z tym, że poprzedni program przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie obowiązywał w latach 2014 – 2021 zasadne jest przyjęcie niniejszej uchwały. 

Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2026  poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Kołaki 

Kościelne na lata 2022 – 2026 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 



- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Kołaki 

Kościelne na lata 2022 – 2026 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Kołaki 

Kościelne na lata 2022 – 2026 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w gminie Kołaki 

Kościelne na lata 2022 – 2026 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 5) 

W tym punkcie poszczególne komisje rady gminy (bez Komisji Skarg, Wniosków i Petycji) 

przygotowały swoje plany pracy i postanowiły przedłożyć je na najbliższej sesji rady Gminy celem 

przyjęcia ich uchwałą (Zał. Nr 12). 

Następnie członek Komisji Finansów Anna Kulesza przedstawiła projekt planu pracy Rady Gminy na 

2022 rok. Komisje nie wniosły uwag i postanowiono przedłożyć plan na sesji rady gminy celem 

podjęcia uchwały (Zał. Nr 13). 

Ad. 6) 
W tym punkcie dyrektor Szkoły Podstawowej Pan Henryk Rakoczy przedstawił informację z realizacji 

zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/2021 i przygotowania placówki do nowego roku 

szkolnego. Zwrócił uwagę na to, że był to rok wyjątkowo trudny ze względu na pandemię. Praktycznie 

od 20 października do końca maja dzieci siedziały w domu. Częściowo chodziły maluchy, przedszkole 

i klasy I-III a dzieci starsze były w domu. Tutaj ukłon i wielki szacunek należy się rodzicom za pomoc 

i za zaangażowanie, bo dzieci pozostawione same sobie nie byłyby w stanie uczyć się. Wiem, jak 

bardzo wzrosła wiedza rodziców, nie tylko w zakresie obsługi komputera, ale także przedmiotowa, 

gdzie razem z dziećmi musieli się uczyć. Nauczyciel prowadził pół godziny lekcję a resztę tematu 

należało opracować samodzielnie i rodzic nad tym musiał czuwać. Zauważyliśmy ogromną rolę 

rodziców. Nie jest to problem tylko naszej szkoły, ale wiele szkół zauważyło, że w roku pandemii 

wzrosły wyniki nauczania. Dlatego w porozumieniu z Panem Wójtem nie dawaliśmy indywidualnych 

nagród uczniom, natomiast cały czas pamiętamy o tym, że te nagrody wiszą i będzie to 

dofinansowanie do wycieczek. Składaliśmy wnioski o te wycieczki „Poznaj Polskę” i 20% dopłaty 

miało być z ramienia urzędu gminy i to miała być ta dopłata, którą włożymy, jako nagrodę do tych 

wycieczek. Na razie nie zakwalifikowaliśmy się, gdyż fundusze się wyczerpały, ale pamiętamy o tym i 

aby tylko sytuacja pandemiczna pozwoliła, to te wycieczki zorganizujemy. Chodzi o to, żeby 

odwiedzić miejsca pamięci. Koniecznie chcę dzieciom pokazać, gdzie jest pochowany nasz patron. 

Zgodnie z wytycznymi, jakie nakłada ministerstwo, mają to być miejsca pamięci, miejsca kultu 

religijnego. Te wszystkie rzeczy mamy w planie na ten rok zrealizować. W ubiegłym roku mimo tego, 

że warunki były naprawdę trudne, dzieci nasze osiągnęły na sprawdzianie bardzo przyzwoite. Język 

polski – osiągnęliśmy najlepszy wynik w okolicy, lepszy niż szkoły miejskie, lepszy niż średnia 

powiatowa, czy średnia wojewódzka, czy średnia krajowa. Matematykę mieliśmy na poziomie 

średnim, trochę zakulał nam język angielski. Uczenie dzieci zdalnie języka okazało się zbyt trudne, ale 

myślę, że w tym roku te zaległości zostały już nadrobione. Każda klasa dostała 15 godzin tzw. 

Czarnkowach, gdzie to były godziny na wyrównanie braków z roku ubiegłego. Pobyt dzieci w domu 

uniemożliwił też realizację wielu konkursów, wielu zawodów sportowych, czy innych rzeczy w 

których nasza szkoła była przodowana, bo przez trzy kolejne lata utrzymywaliśmy pierwsze miejsce 



we współzawodnictwie sportowym na poziomie powiatu a w tamtym roku nie braliśmy udziału, to nie 

było też dyplomów. Ale już w tym roku nasi tenisiści zajęli trzecie miejsce w województwie. Prace 

plastyczne były robione, zdalnie były robione, które trafiały do nas w kopertach, także kilka sukcesów 

z tamtego roku w zakresie prac plastycznych osiągnęliśmy. Przygotowane na ten rok myślę, że było 

dobre, bo była kontrola z Kuratorium dwa tygodnie temu, gdzie nie było zaleceń. Uważam, że 

bezpieczeństwo, które powinno stać na przodzie wszystkiego w naszej szkole jest zachowane, 

procedury mamy opracowane i przestrzegane. Jest coraz trudniej utrzymać te dzieci, żeby nosiły 

maseczki, bo widzą, że nie noszą tego dorośli. My mamy wymóg noszenia maseczek tylko w 

szatniach dlatego, że proces lekcyjny mamy tak zorganizowany, że klasy I-III wychodzą na przerwy, 

każda klasa o innej godzinie. W klasach I-III nie ma dzwonków, każda klasa wychodzi o innej 

godzinie. Klasy starsze od IV do VIII – każda klasa ma swój korytarz, mamy trzy korytarze na nowej 

szkole, dwa korytarze na szkole starej, także dzieci wychodzą z klas na przerwę nie mieszając się. W 

kasie przebywają ze sobą bez maseczek, nie ma obowiązku noszenia maseczek na korytarzu. 

Maseczek wymagamy w momencie, kiedy uczniowie schodzą do szatni, przechodzą na lekcje w-f 

przez szatnię, wtedy maseczka jest obowiązkowa. Przy drzwiach wejściowych wystawione są płyny 

dezynfekcyjne, termometry do badania temperatury, wszelkie telefony zgodnie z procedurą są gotowe. 

Żadnych uwag, żadnych zastrzeżeń, sanepid też był dwukrotnie na kontroli w tamtym roku w czasie 

roku szkolnego, w tym roku był na kontroli, żadnych uwag nie miał. Uważam, że to bezpieczeństwo 

jest zapewnione. Od 20 grudnia teraz idziemy na zdalne, 7 dni mamy tego zdalnego. 

Wójt Gminy – może trzeba uczulić rodziców, żeby te maseczki były zmieniane często, bo niektóre 

maseczki wyglądają okropnie, to jest bardzo ważne. 

Dyrektor – w ubiegłym roku nie było to uregulowane prawnie, natomiast w tym roku jest zapis, że za 

maseczkę ucznia odpowiada rodzic. Często jest tak, że uczniowie zapominają tej maseczki, ale my 

mamy dużo tych maseczek i nie ma problemu. Każdy wychowawca dostał paczkę 100 maseczek, 

mamy maseczki na wymianę. Nie ma z tym problemu. Nie ma potrzeby kupowania maseczek, bo 

mamy wystarczające ilości. 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof – Pan troszkę zachwalał tą naukę zdalną, ja 

wręcz odwrotnie, trochę ganię, bo niestety, ale sukcesy uczniów, tu bardziej dzieci powinny się uczyć 

a nie rodzice. Bo mówi Pan, że rodzice pomagali w rozwiązywaniu prac i inne rzeczy. Ale rzecz 

istotna, dziecko, które przychodzi teraz do szkoły to są zaległości pewnego rodzaju. Przy nauce 

stacjonarnej zaległości jest mniej niż przy nauce zdalnej. 

Dyrektor – ja nie zachwalałem nauki zdalnej, ja tylko mówiłem, że bardzo duże zaangażowanie 

rodziców widziałem w całym procesie lekcyjnym i widać było, że rodzice się naprawdę przejęli 

dziećmi. Mądry rodzic zmuszał dziecko do pracy, aktywizował, motywował i wspierał a rodzic, który 

tylko chciał, żeby dziecko nie miało tylko zaległości, żeby nauczyciel nie wydzwaniał, nie pisał i nie 

nagabywał, że Pana dziecko nie pracuje – często za to dziecko odrabiał lekcje. Na tym Pan dyrektor 

zakończył przedstawianie informacji (Zał. Nr 14). 

Ad. 7)  

W tym punkcie informację na temat oświadczeń majątkowych składanych przez radnych Rady Gminy 

Kołaki Kościelne przedstawiła Anna Kulesza – Przewodnicząca Rady Gminy. Wyjaśniła, że nie było 

nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach (Zał. Nr 15). Nie mniej jednak Wojewoda dopatrzył 

się  u mnie nie określenia przynależności majątkowej w jednym punkcie (Zał. Nr 16) a Urząd 

Skarbowy u jednego radnego nie wpisania  dochodu z tytułu renty (Zał. Nr 17). 

Ad. 8) 

W tym punkcie informację na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez sekretarza gminy, 

skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osób wydających decyzje 

administracyjne w imieniu wójta przedstawił Wójt Gminy i poinformował, że jedna osoba Pani 

Sekretarz złożyła wyjaśnienia do Urzędu Skarbowego wg miejsca zamieszkania a w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych ja nie stwierdziłem żadnych nieprawidłowości (Zał. Nr 18). 

Ad. 9) 

Informację o podmiotach, w których wykonywana będzie nieodpłatna, kontrolowana praca na cele 

społeczne oraz praca społecznie użyteczna przedstawił Wójt Gminy (Zał. Nr 19). 

Członek Komisji Oświaty Janusz Milewski – droga z Podłatk Małych do ósemki to nie nasza, ale 

może by się ktoś zainteresował, żeby krzaki powycinać, skazanego wysłać. 



Wójt Gminy – co roku interweniujemy, jesteśmy w stałym kontakcie z powiatem a my nie możemy 

tam wysłać skazanego. Ale współpraca jest ciężka z Powiatem. 

Członek KO Wiesława Klimaszewska – ja też zgłaszałam jak wyjeżdżając z Małych Gosi, tam jest 

mało widoczny wyjazd do Pana Pęskiego i miał to zgłosić do Powiatu. 

Wójt – proszę o napisanie krótkiego pisma, ja podpisze i wyślę do Powiatu. Podpisze niech kilku 

mieszkańców. 

Ad. 10) 

W sprawach różnych głos zabrał Wójt Gminy. Powiedział, że Pani Skarbnik wspomniała o odpadach i 

działkach Wróble-Arciszewo, co prawda ten kontakt był bardzo słaby. Jeżeli chodzi o te odpady, ceny 

rosną ale i rosną śmieci. Coraz więcej produkujemy śmieci. My będziemy się starać prowadzić akcje 

na temat segregowania, zbierania śmieci. Segregowanie powinno nam przynieść skutki odwrotne, niż 

w tej chwili. Jest więcej segregowanych w tej chwili śmieci nam przybywa, nie wiem dlaczego. Te 

kompostowniki, niech to będzie 1/5, to można do kompostownika wyrzucić, trawy nie trzeba 

wyrzucać do śmieci. W okresie letnim cały czas zgłaszane jest, że pełne pojemniki są trawy, a to 

wszystko warzy i to wszystko jest wyrzucane jest do śmietnika. To będzie wpływać na koszt odbioru i 

na cenę stawki za śmieci. Wszyscy Państwo zapłacicie, musimy wziąć odpowiedzialność wszyscy a 

nie tylko ja, to nasza wspólna odpowiedzialność, żeby ludzi edukować, pouczać na temat 

segregowania, zbierania odpadów, bo finalnie cała gmina płaci za śmieci. I w następnym roku będzie 

podwyżka, bo gmina nie może z budżetu dokładać środków. Nie zabiorę środków z dróg i nie będę 

finansował śmieci. 

Jeżeli chodzi o działki Wróble –Arciszewo, jakby ktoś miał jakieś wątpliwości, była to działka 

gminna, bardzo niezagospodarowana, wywożone tam były śmieci, to takie bagienko. Podjęliśmy 

wspólnie z mieszkańcami, bo robiliśmy spotkanie wspólnie z mieszkańcami miejscowości Wróble, 

podjęliśmy decyzję, żeby ten kawałek sprzedać i za te pieniądze zrobić elewację świetlicy we 

Wróblach. Jeżeli ktoś widział ostatnio, jako to wygląda, naprawdę piękna inwestycja. 

Zakończyliśmy odbiór wyrobów zawierających azbest w ilości ponad 100 ton w kwocie prawie 40 tys. 

zł, z czego ponad 30 tys. zostało dofinansowane z WFOŚiGW. 

10 listopada tego roku ogłoszony został przetarg na odbiór odpadów komunalnych. Wygrała firma 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej, była to jedna oferta. Cena obecnie wynosi 896,40 zł, jest to 

o 60 zł więcej za tonę niż dotychczas. I tak jak przed chwilą rozmawialiśmy, stawka rośnie i ilość 

odpadów rośnie. A to wszystko się będzie łączyło na ogólną kwotę później, na każdą osobę. Będziemy 

uchwałę przygotowywać. Mogę tylko powiedzieć, że będziemy mieli jedną z najniższych stawek, jak 

nie najniższą w Powiecie. W tej chwili i tak mamy najniższą, ale musimy podnosić te stawki. Jeżeli 

zaczniemy poważnie sprawę traktować i ilość śmieci zmaleje, to stawka też zmaleje z tym, że 

podejrzewam, że ta cena będzie rosła dalej. 

Członek KO Janusz Milewski – czy ilość razy odbioru w miesiącu ma wpływ na cenę? 

Wójt – oczywiście. 

Członek KO Janusz Milewski – to po co te trzy razy w miesiącu odbierać. 

Wójt – to jest ustawowy obowiązek. 

Członek KO Janusz Milewski – i my nie możemy tego zmienić? Może by było taniej, trzy razy jeżdżą 

a mało kto wystawia. 

Wójt – ja na chwilę obecną nie jestem w stanie zmienić ustawy. 

Jeszcze ważna informacja, od 1 lipca 2021 roku rozpoczął się proces składania deklaracji do 

Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, który ma na celu zebranie wszystkich danych 

dotyczących źródeł ciepła i spalania paliw w budynkach mieszkalnych i niemieszkalnych. Każdy 

budynek, który posiada źródło ciepła i spalania paliw do 1 megawata należy zgłosić wypełniając 

odpowiednią deklarację. Dotyczy to wszystkich źródeł ciepła i spalania do ogrzewania lub 

podgrzewania wody użytkowej w budynku. Obowiązek złożenia deklaracji ciąży na właścicielu bądź 

zarządcy budynku a czas jaki został przewidziany na zgłoszenie to 14 dni od pierwszego uruchomienia 

urządzenia lub instalacji w przypadku nowych źródeł ciepła. Kolejny termin to jest 12 miesięcy od 

uruchomienia centralnej ewidencji, czyli od 1 lipca do 30 czerwca 2022 roku. Każdy właściciel ma 

obowiązek złożyć taką deklarację. Taką deklarację można złożyć w Urzędzie Gminy pokój nr 24 albo 

założyć profil zaufany za pomocą bankowości internetowej i złożyć w formie elektronicznej. 

Obowiązek i wykonanie należy do właścicieli tych urządzeń. Są przewidziane kary z tego tytułu, jeżeli 



ktoś nie złoży deklaracji. Jeżeli ktoś ma pytania, zapraszamy do urzędu, pokój 22, tam pracownik 

wszystko wyjaśni. Te informacje zostały już wywieszone w każdej gablocie, w każdej miejscowości. 

Kolejny temat, to modernizacja świetlicy wiejskiej Zanie-Leśnica. Przetarg został unieważniony, 

ponieważ gmina miała przeznaczone na to środków 1,1 mln, najniższa oferta była 1,3 mln. W tej 

chwili zmodernizowaliśmy trochę projekt, zmniejszyliśmy ilość instalacji fotowoltaicznej i moc pieca 

grzewczego. Już ogłoszony jest kolejny przetarg i liczymy na niższą cenę. Teraz więcej jest firm 

zainteresowanych i mam nadzieję, że już po tym przetargu będzie podpisana umowa. W tym przetargu 

za duża była kwota i nie stać nas było na to. 

Złożyliśmy też wniosek do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego na przyznanie środków 

na remont tej samej świetlicy w Zaniach, ale w środku. Remont pomieszczeń, malowanie ścian, 

posadzki. Jeżeli przejdzie, to będziemy mieli już w 100% budynek wyremontowany. 

Zakończyliśmy przebudowę drogi w miejscowości Gosie Duże. Obecnie trwają prace w miejscowości 

Rębiszewo-Zegadły. Niestety, pogoda nas trochę zatrzymała, wystąpiliśmy do Marszałka o 

przesunięcie terminu, dostaliśmy zgodę. Musimy poczekać okresu kiedy będzie trochę cieplej, bo 

została tylko warstwa ścieralna do ułożenia, w tej chwili są wyrównywane rowy, obudowywane są 

przepusty. Mieliśmy założenia do końca listopada zakończyć, ale niestety śnieg spadł wcześniej i 

prace musiały zostać przerwane. 

Pan Wójt poprosił o pytania. 

Członek KO Janusz Milewski – Pani księgowa wspomniała, że pieniądze, które mamy otrzymać na te 

drogi, może źle zrozumiałem, to w przyszłym roku dopiero będą? 

Wójt – Rębiszewo Zegadły i Gosie Duże dopiero dostaniemy pieniądze, jak rozliczymy to. W tym 

roku tego nie rozliczymy, dlatego to zostało przeniesione na następny rok. To jest Fundusz Dróg 

Samorządowych. Polega to na tym, że najpierw Gmina musi wyłożyć pieniążki, wykonać inwestycje, 

dopiero składa wniosek, rozliczamy się i nam zwracają te pieniądze. 

Obecnie trwają prace na zaprojektowaniem przebudowy ulic Jałbrzykowskiego, Krzywej i Podleśnej 

wraz z wodociągiem. Na te prace dostaliśmy pieniądze 2,5 mln plus wodociągi, będzie tam 2.700 i 

tutaj z Rządowego Funduszu Inwestycyjnego program. Te pieniążki już mamy na koncie. To samo 

dotyczy miejscowości Gunie, droga do Guń, pieniążki też mamy na koncie. Projekt jest już w fazie 

praktycznie końcowej. Za chwilę będziemy składać pozwolenie na budowę, zarówno w jednym jak i 

w drugim przypadku. W następnym roku będziemy ogłaszać przetargi. 

Obecnie trwają prace przygotowawcze do ogłoszenia przetargu też z Polskiego Ładu na drogi w 

Saniach. Mamy na to przeznaczone około 3,5 mln. Realizacja projektu jest też trochę inna, ponieważ 

te środki zostały przyznane, ale one nie zostaną przelane na nasze konto. W tej chwili tworzymy 

program funkcjonalno-użytkowy do tego, aby móc ogłosić przetarg. Program funkcjonalno-użytkowy 

zakłada wszelkie dane techniczne, jakie będziemy wymagać od wykonawcy w celu sporządzenia 

dokumentacji projektowej. Te środki są na koncie Banku Gospodarstwa Krajowego, mamy już 

promesę na te środki i w momencie, gdy wykonawca wykona to, składamy wniosek do BGK i BGK 

wypłaca środki temu wykonawcy. Także nie przechodzi to przez nasz budżet. 

Rozbudowa wodociągu na ulicy Kard. St. Wyszyńskiego, wykonawca jest już w trakcie prac, miałem 

obiecane, że do końca roku zrobi, jednak też pogoda nie pozwoli. Pewnie w styczniu wykonawca 

wejdzie na tą robotę. 

20 listopada 2021 roku Ochotnicze Straże Pożarne zorganizowały w kościele  zbiórkę dla naszych 

służb przygranicznych. Włączył się do tego nasz ks. Proboszcz. Zebraliśmy wspólnie z Urzędem i ze 

strażą 3.971 zł. Za to zakupiliśmy wkładki ogrzewające do rękawic i do butów, są to jednorazowe 

wkładki, które działają około 8 godzin. Byli bardzo zadowoleni z tych wkładek, bo takie rzeczy są im 

bardzo potrzebne. 300 kompletów zakupiliśmy i do tego kartonik czekolad, batonów. 

Chciałbym powiedzieć jeszcze, jest koniec roku, co udało nam się pozyskać w ciągu dwóch lat naszej 

kadencji, są to środki zewnętrzne, i tak Rębiszewo, Gosie – 1,1 mln + 0,5 mln na inne inwestycje na 

wkład własny, Gunie 1 mln, Sanie 3,5 mln, Jałbrzykowskiego, krzywa, Podleśna – 2,5 mln, Zanie 

szkoła – 1 mln, dach w kościele 0,5 mln, fotowoltaikę – 0,5 mln, cyfryzacja urzędu – 100 tys., 

wodociągi, azbest, folie, OSP, place zabaw i inne – ok. 1 mln. Czyli ok. 12 mln w ciągu dwóch lat 

udało nam się z zewnątrz pozyskać środków. To jest nasz wspólny i znaczny sukces. Ale to nie 

koniec, kolejne wnioski są składane, będziemy pozyskiwać te środki. 

Pan Wójt porosił o pytania. 

Członek KO Janusz Milewski – sprawa folii, kiedy będą odbierać? 



Wójt – wniosek został złożony, nie jestem w stanie odpowiedzieć dokładnie, na pewno nie w tym 

roku. Ale w urzędzie u pracownika można zapytać. Wniosek został zaakceptowany, ale nie znam 

jeszcze harmonogramu. 

Członek KR Wasiulewski Krzysztof zapytał – czy w 2022 roku są zaplanowane jakieś podwyżki dla 

pracowników gminy. 

Wójt – tak, planowane są. Wszystko zależy, jak zakończymy rok, wtedy Pani Skarbnik będzie mogła 

wyliczyć w jakiej kwocie będziemy mogli dać podwyżkę. Naprawdę trzeba, inflacja rośnie, ceny rosną 

a zarobki w naszym urzędzie są fatalne. Ale dług nam maleje, sytuacja się poprawia. W tej chwili 

robimy jeszcze projekt wodociągu z Zań przez ósemkę, jak mówiłem wcześniej, zaczynają się 

sprzedaże działek inwestycyjnych. Zaczyna coś się dziać, zaczyna się ruch. Z czasem wszystko się 

unormuje i jakiś tu przemysł powstanie. 

Dostaliśmy jeszcze kwotę na sprawy wodno-kanalizacyjne 1,4 mln, co nie wspomniałem wcześniej, 

co już na podwyższa nasze sukcesy do 14 mln. Mamy je wykorzystać do roku 2024. W sprawach 

kanalizacyjnych to my tematów już nie mamy, bo są oczyszczalnie już pobudowane, za taką kwotę 

zbiorowej kanalizacji nie jesteśmy w stanie pobudować. W sprawach kanalizacyjnych chciałbym 

wybudować we wszystkich budynkach użyteczności publicznej, jak szkoła, czy urząd gminy, remizy, 

czy szkoła w Zaniach, chciałbym tam zamontować oczyszczalnie ścieków za tą kwotę. Tylko na razie 

z tego programu nie można korzystać, ponieważ ustawa nie przewiduje, że oczyszczalnie 

przydomowe, takie punktowe, że należą do kanalizacji. Ale być może to się zmieni do czasu, mamy 

sporo lat i zrealizujemy to. Jeżeli nie to wymyślimy inne cele. 

Na tym Pan Wójt zakończył. 

Członek KR Dariusz Tyborowski – z jakich lat były zbierane teraz te azbesty? 

Wójt – to nie jest z lat, tylko to jest wg listy. Jest kwota, mamy listę, jak były zgłoszenia i po kolei 

bierzemy. Zaległości są bardzo wielkie w tym temacie, ale i dotacje są bardzo małe. 

Członek KF Anna Kulesza – mowa tutaj o sukcesach i zanim przejdziemy do wynagrodzenia Pana 

Wójta, tak śledziłam te inne gminy i wynagrodzenia dla Państwa radnych. My znowu zostaniemy w 

tyle i moja propozycja jest taka, żeby podnieść to wynagrodzenie przynajmniej do diet gminy Rutki, 

bo już nie mówię o gminie Szumowo, bo oni to mają chyba 800 zł miesięcznie czy gmina Zambrów. 

Rutki mają chyba 350 od posiedzenia. Moja jest taka propozycja. 

Wójt – myślę, że to jest dobry pomysł, nie jesteście Państwo w niczym gorsi, jak radni w  Rutkach. To 

nie jest jakaś duża podwyżka, ale czemu to ma tak wyglądać. Mamy jakieś sukcesy, nie jest to duża 

podwyżka. Propozycja jest dobra.  

Członek KR Gosk Leszek – zrobić za jednym zamachem i podnieść też wynagrodzenie wójta. 

Wójt – oczywiście nie zapominajmy o sołtysach, jeżeli mówimy o radnych. 

Członek KR Gosk Leszek – a macie już ten projekt dla wójta na podwyższenie? 

Anna Kulesza – jest. 

Wójt Gminy podziękował i opuścił posiedzenie komisji. 

Ryszard Milewski – za wszystkie zaangażowania wójta serdecznie dziękujemy. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 11) 

W tym punkcie temat przedstawiła Przewodnicząca Rady Anna Kulesza. Wyjaśniła, że w tym 

projekcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta co mamy to jest 80% tej podwyżki, jest to 

minimum. Nie wiem jak się na to zapatrujecie, ale w innych gminach podnosili na 90%. 

Następnie Sekretarz Gminy wyjaśniła, że do właściwości Rady należy ustalanie wynagrodzenia wójta 

i 21 listopada tego roku zmieniła się ustawa, która wprowadziła zmianę do ustawy o pracownikach 

samorządowych i zmieniała wynagradzanie pracowników samorządowych. W nowej ustawie jest art. 

37 ust. 4 i on mówi o pracownikach samorządowych, że w myśl tego przepisu wynagrodzenie wójta 

nie może być niższe niż 80% maksymalnego wynagrodzenia, a maksymalne wynagrodzenie 

wymieniane jest jako suma maksymalnego wynagrodzenia zasadniczego + maksymalny poziom 

dodatku funkcyjnego oraz kwoty dodatku specjalnego. W załączniku do tego rozporządzenia jest 

kwota maksymalnego wynagrodzenia 10 250 zł zasadnicze + maksymalny dodatek funkcyjny 3 150 

zł, dochodzi do tego dodatek specjalny, który się liczy wynagrodzenie zasadnicze + maksymalny 

dodatek funkcyjny x 30%, tj. 4 020 zł. Razem ta kwota to 17 420 zł. 

Art. 37 ust. 4 mówi, że minimalne wynagrodzenie musi być nie niższe niż 80% tej kwoty 17 420 zł. 

Czyli minimalne to 8 tys. zasadnicze, funkcyjny 2 720 zł, tak jak w uchwale zapisane, 3 216 zł 



dodatek specjalny i w tych granicach od maksymalnej do minimalnej Rada powinna ustalić 

wynagrodzenie. Powinna zadecydować, czy to minimalne, czy 90%, czy maksymalne, to już Państwa 

decyzja. Nie może być niższe niż 80% i te koty w tej uchwale były wyliczone. 

Pani Anna Kulesza zaproponowała na 90%, tak przynajmniej w innych gminach ustalano. 

Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że te wynagrodzenie będzie liczone od 1 sierpnia, bo tak jest w 

ustawie. Tak mówi ustawa, że wynagrodzenie powinno być naliczone od 1 sierpnia. 

Gosk Leszek – jak w innych gminach tak jest, to nie tak będzie. 

Wasiulewski Krzysztof – nie wszystkie gminy jeszcze zadecydowały. 

Sekretarz Gminy – w mieście już było i w gminie Zambrów też, Rutki też mają. 

Wasiulewski Krzysztof – a ile podnieśli w Rutkach? 

Sekretarz Gminy – chyba 100%. 

Janusz Milewski – ile u nas ma teraz wójt? 

Sekretarz Gminy – 4 700 zł wynagrodzenie zasadnicze… 

Janusz Milewski – ostatnio widać, że wójt się angażuje i myślę, że te 90%. 

Członek KF Anna Kulesza zaproponowała głosowanie, kto jest za 80%: 

Wszyscy członkowie Komisji nie opowiedzieli się za 80% wynagrodzenia. 

Anna Kulesza – kto jest za 90% wynagrodzenia: 

Wszyscy członkowie komisji opowiedzieli się za ustaleniem wynagrodzenia na poziomie 90% 

maksymalnego wynagrodzenia ustalonego w ustawie. 

Sekretarz Gminy – 90% to byłoby: zasadnicze 9 tys., dodatek funkcyjny 3 060 zł, dodatek specjalny 

3 618 zł. I wychodzi 15 678 zł brutto + stażowe 20% od wynagrodzenia zasadniczego. Wysługa lat nie 

wlicza się do minimum i do maksimum (Zał. Nr 20). 

Ryszard Milewski – ile dla sołtysów i ile dla radnych, czy też będziemy głosować? 

Anna Kulesza – w gminie Rutki radni mają po 350 zł. Nie wiem jak mają sołtysi. Jest propozycja taka: 

wiceprzewodniczący rady 500 zł i pozostali radni 400 zł za udział w obradach sesji, a za udział w 

posiedzeniach komisji przewodniczący komisji 450 zł, wiceprzewodniczący komisji 420 zł, 

członkowie komisji 400 zł. Dla Przewodniczącego Rady dieta miesięczna w wysokości 1 200 zł. 

Wszyscy członkowie komisji poparli w głosowaniu zaproponowane stawki diet dla radnych (Zał. Nr 

21). 

Anna Kulesza – natomiast dla sołtysów proponuje się  dietę za każdorazowy udział w sesji Rady 

Gminy w wysokości 250 zł. 

Wszyscy członkowie komisji poparli w głosowaniu stawki diet dla sołtysów (Zał. Nr 22). 

Projekty uchwał zostaną przedłożone na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 12) 
Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 
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